
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marikovský spravodaj 
 

Obec Dolná Mariková    ročník XIV.    december 2014    nepredajné 

 

Milí spoluobčania, 

po rýchlom behu míňajúcich sa  dní a mesiacov nás už o chvíľu čakajú dni kľudnejšie 

a pokojnejšie, kedy viac pociťujeme a zároveň prejavujeme vzájomnú blízkosť, lásku, 

náklonnosť či spolupatričnosť. Všetci s radosťou očakávame najkrajšie sviatky nás, 

kresťanov, Vianoce.  

Sú to sviatky, ktoré si od detstva spájame s  pokojom, vianočnými koledami a modlitbami, 

rodinnými a priateľskými stretnutiami,  vôňou ihličia a vanilky.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Keďže okrem iného zaujímavého sa v  tomto roku  konali aj komunálne voľby, výsledky 

ktorých všetci poznáme. Dovolil by som si aj touto cestou poďakovať Vám všetkým za účasť 

pri hlasovaní, za vašu dôveru, ktorú ste mne a novozvoleným poslancom prejavili do 

ďalšieho volebného obdobia. Ďakujem za korektný prístup všetkých kandidátov v 

predvolebnom čase. Vďaka patrí všetkým poslancom obecného zastupiteľstva, ktorí si 

vykonávali svoje funkcie a plnili zodpovedne svoje povinnosti počas uplynulého volebného 

obdobia, lebo práve aj vďaka nim sa mohli napĺňať plány a realizovať projekty a rôzne 

kultúrne a športové akcie v našej obci. Novozvoleným poslancom obecného zastupiteľstva 

prajem do nadchádzajúcich štyroch rokov veľa dobrých nápadov, naplnených predstáv a 

zrealizovaných plánov. Prajem im, aby mali silu a vytrvalosť byť dobrým príkladom a 

oporou vo svojom okolí a aby sa nám  spoločne darilo vytvárať  dobré a zdravé vzťahy, ktoré 

budú napomáhať  k vytváraniu príjemnej atmosféry a života v našej obci. 

Vám všetkým, milí spoluobčania, želám príjemné prežitie očakávaných Vianočných sviatkov, 

plných pokoja, lásky a vzájomného porozumenia, aby boli pre všetkých posilou a 

príležitosťou pre načerpanie novej sily a energie. Prajem Vám, aby ste nový rok  2015 

prežívali v zdraví, šťastí a spokojnosti. Nech sa Vám naplnia plány a predstavy a nech Vás 

všetko zlé obchádza.   Ing. Peter Šujak, starosta 

 
                                                                                            

 

 

 

 

 

Často spoločne v rodin- 

nom kruhu, či kruhu 

priateľov bilancujeme 

končiaci sa rok a záro- 

veň vyjadrujeme svoje 

predstavy a očakávania 

do dní prichádzajúcich. 

Končiaci sa rok mal 

určite veľa rôznych 

podôb a príchutí.  

Prežívali sme chvíle 

pekné, svetlejšie ale  aj 

smutné a tienisté. 

Verme, že aj v tomto 

prípade bude platiť, že 

na horšie čoskoro 

zabudneme a  dobré si 

budeme ešte dlho 

pamätať. Veď práve 

aj na nás bude 

záležať, ako budeme 

spoločne nažívať, aké 

vzťahy si budeme 

navzájom vytvárať a 

či takto o rok budeme 

príjemne spomínať.  

 



 

 

 

Rekonštrukcia obecných objektov 

Kultúrny dom - obecný úrad 

Pred dvoma rokmi sme začali s postupnou  

rekonštrukciou  budovy kultúrneho domu,  

v ktorom  máme aj sídlo  obecného úradu.  

Bola prevedená  výmena niektorých okien  

a oprava  vstupného  schodiska. V uplynu- 

lých  mesiacoch  sme  pokračovali  ďalšou  

etapou a to rekonštrukciou kancelárií obec- 

ného   úradu  a vstupných  priestorov,  kde  

bolo vytvorené tzv. klientské centrum, aby  

občania  jednoduchšie  a na jednom mieste  

vybavili  všetky potrebné náležitosti. Tieto 

priestory si to skutočne vyžadovali, nakoľ- 

ko boli ešte v pôvodnom stave zo 60-tych  

rokov. Touto  cestou  by  som  chcel  poďakovať  Vám  všetkým  za tolerantnosť a trpezlivosť pri do-

časnom obmedzení režimu fungovania prevádzky obecného úradu počas rekonštrukčných prác. 

Súčasťou rekonštrukcie  priestorov  bola aj kúpa novej  rozhlasovej ústredne, o čom sa dozviete viac  

v ďalšom príspevku.  

Za  veľmi dôležitú  sme považovali  aj opravu striech a výmenu klampiarskych konštrukcií na  obec- 

ných budovách , aby sme predišli ich znehodnoteniu poveternostnými vplyvmi. Do začiatku vykuro- 

vacej sezóny nám ešte zostáva odstrániť havarijný stav kotolne, ktorý si vyžaduje aj výmenu kotla. 

   Materská škola 

 Pred  niekoľkými  rokmi   sme   vzhľadom  na  

                                                                                     demografický  vývoj zvažovali, akým smerom 

                                                                                     sa bude  uberať  fungovanie  a existencia našej 

                                                                                     materskej škôlky. Na základe pozitívnych uka- 

                                                                                     zovateľov, k čomu v nemalej miere prispela aj 

                                                                                     výstavba nájomnej bytovky,  sa zvýšila pôrod- 

                                                                                     nosť a situácia v počte obyvateľov sa stabilizo- 

                                                                                     vala.  Aj z toho  dôvodu  sme  v minulom roku  

                                                                                     začali  s  opravou  budovy  materskej   školy. 

                                                                                     Týkalo  sa to hlavne  strechy,  atiky, schodiska, 

ale aj  vnútorných  priestorov.  Počas  letných  prázdnin by sme chceli  dokončiť druhú etapu opravy 

strechy,  atiky a vonkajších omietok  v nevyhnutnom  rozsahu a v rámci  finančných  možností Obce.  

Na obidve aktivity sme podali žiadosť o dotáciu, no do dnešného dňa nemáme vyrozumenie o vy- 

hodnotení. V prípade, že by boli naše žiadosti schválené, oprávnené náklady by boli  predmetom 

dodatočnej refundácie. 

Obecný rozhlas 

V úvodnom príspevku som už spomenul, že začiatkom tohto roku sme zakúpili novú rozhlasovú 

ústredňu, ktorá umožňuje šírenie drôtového aj bezdrôtového signálu. Práve kombináciu týchto dvoch 

spôsobov by sme v budúcnosti chceli využiť v našich zložitých geografických podmienkach. 

Ústredňa je podstatne výkonnejšia a modernejšia, čo nám umožní postupne rozšíriť a zahustiť 

rozhlasové rozvody po Obci. Na základe opodstatnených požiadaviek našich občanov sme začali s 

postupným rozširovaním siete u Adámkov, v časti Martikáňovce a v Besnom. Týmto spôsobom by 

som Vás chcel vyzvať na podávanie reálnych požiadaviek a pripomienok priamo na Obecný úrad na 

rozšírenie a zahustenie obecného rozhlasu. Postupne budeme preverovať opodstatnenosť požiadaviek 

a zaraďovať do harmonogramu prác tak, ako  to bude možné z finančného a kapacitného hľadiska. 

Zároveň chcem upozorniť na skutočnosť, že nie každý dvor môže byť na 100% ozvučený, nakoľko 

geografické usporiadanie našej obce je značne náročné. Preto by som Vás, vážení spoluobčania,  

poprosil o istú dávku trpezlivosti aj do budúcna.                                            Ing. Peter Šujak 

 

                
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 Komunálne voľby 2014   
 

 Volieb do obecných orgánov samosprávy sa zúčast- 

 ňuje  spravidla  najviac občanov.  Je to  prirodzené,     

 pretože  so  starostom  a poslancami  žijú  v  jednej 

 dedinke,  poznajú sa  navzájom,  spoločne prežívajú  

 radosti  a starosti,  stretávajú  sa v  dňoch  všedných 

 aj  sviatočných  pri  rôznych  príležitostiach. Nie  je 

  tomu  inak  ani u nás. V našej obci sa volieb zúčast- 

  nilo 736 občanov, čo predstavuje 61,64 % voličov. 

Na ďalšie štyri roky bol za starostu zvolený Ing. Peter Šujak, s počtom hlasov 493. 

Z pätnástich kandidátov na poslancov sa do zastupiteľstva dostali: Mgr. Viera Žilinčíková (431 

hlasov), MUDr. Andrej Rosík (419 hlasov), Milan Magát (380 hlasov), Emil Cibulčík (339 

hlasov), František Čelko (338 hlasov), Ján Vlach  (329 hlasov), Ing. Jozef Kršík (316 hlasov), 

Stanislav Melicherík (308 hlasov), Pavol Šujak (257 hlasov). 

Dňa 12. decembra 2014 sa konalo slávnostné ustanovujúce zastupiteľstvo, na ktorom všetci 

zvolení  zložili sľub. Zároveň bola zvolená  obecná rada  v tomto zložení: MUDr. Andrej Rosík 

(zástupca starostu), Ing. Jozef Kršík (predseda finančnej komisie), Stanislav Melicherík 

(predseda stavebnej komisie), Milan Magát (predseda kultúrno-športovej komisie) a Pavol  

Šujak (predseda komisie ochrany verejného poriadku a verejného záujmu). 

Obec bola rozdelená na obvody, ktoré boli pridelené  poslancom takto: Adámkovce, Rosíkovce 

– Mgr. Viera Žilinčíková, dolný koniec, Kobárovce – Emil Cibulčík, od Kobárovského mosta, 

Bobišovce  po most pri Korune – Pavol  Šujak, Martikáňovce, centrum po most pri Korune - 

Ing. Jozef Kršík, od mosta smerom na Besné, Paľovce, Pod Krápkou – Milan Magát, Besné – 

Stanislav Melicherík, od mosta okolie zdravotného strediska, Kalužov, Kohútovce – Ján Vlach, 

Ficovce, Paseky, Kátlina – František Čelko. Občania môžu aj prostredníctvom svojich 

zástupcov v obecnom zastupiteľstve nanášať svoje návrhy, pripomienky alebo požiadavky. 

 

   90. výročie založenia dobrovoľného hasičského zboru v Marikovej 

Dňa 18. októbra si naši hasiči pripomenuli 90. výročie založenia  požiarnickeho družstva v našej  obci, 

ktoré v tej dobe fungovalo pod názvom "Hasičská  jednota". Mladí požiarnici sa stretli spolu so svojimi 

  predchodcami, ktorí pôsobili v požiarnickom družstve v 

  minulosti  a zachovali  sa o  tom  informácie. V  družnej 

  debate  bývalí  požiarnici  pospomínali  na  minulé  roky  

  a podelili  sa  so  svojimi  nástupcami  o zážitky a skúse- 

  nosti.  Zaslúžilí  členovia obdržali z rúk zástupkyne  OV 

  DPO p. Hradňanskej ďakovné listy. 

  Mladí  požiarnici už viackrát  dokázali  svoju šikovnosť, 

  zručnosť  a obetavosť nielen pri  likvidácii požiarov, ale 

  aj pri čistení studní a kanálov.     

   
 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

   
    

 

Hradiská v Marikovskej doline 

Väčšina z Vás si určite  všimla, že v  oddy- 

chovej zóne  vedľa cesty na  začiatku  Hat-  

ného, medzi hatňanskou Skalou a Hrádkom 

sa okrem iných  zaujímavostí  nachádza  aj 

drevená   farebná   informačná  tabuľa,  na  

ktorej  sa  môžete dočítať  viacero zaujíma-  

vých  vecí  o  týchto  skalách,  ktoré v dáv- 

nych dobách slúžili ako opevnenia našich 

predkov Slovanov, ale aj starších kultúr.  

Stará povesť, ktorú sme zachytili ešte v 19.  

storočí dokonca hovorí, že oba hrádky boli kedysi prepojené koženým mostom. 

Tí, ktorí sa venujete turistike ste tiež iste postrehli, že toto nie je jediná informačná tabuľa, 

ktorá sa venuje prezentovaniu starodávnych hradísk a iných výnimočných miest v 

Marikovskej doline. Ďalším veľmi významným hradiskom Slovanov v našej doline, bola 

skala Široká, ktorá sa belie nad  Marikovou v časti zvanej Šimunky, alebo Dedkov. Aj na 

tomto hradisku nájdete našu farebnú informačnú tabuľu, z ktorej sa dozviete, ako mohlo 

hradisko vyzerať v období Veľkej Moravy, a môžete si pozrieť niektoré výnimočné nálezy z 

tej doby, ktoré sa tam našli počas výskumov. 

Ďalšími miestami, kde objavíte nové informačné tabule sú lokality Zlatý kôň a Uhliská, ktoré 

ležia v katastri Prosného. Zlatý kôň bol keltský hrádok a Uhliská zase patria medzi významné 

keltské kultové miesta – obetiská, aké sa na Slovensku našli doposiaľ len tri. 

Za vytvorením týchto informačných tabúľ v Marikovskej doline, ale aj na iných miestach 

Slovenska stojí naše Občianske združenie Hradiská a internetová stránke www.hradiska.sk. 

Väčšinu členov nášho združenia tvoria marikovskí rodáci, ktorým nie sú ľahostajné naše 

dejiny a vo svojom voľnom čase sa venujú tvorbe a osádzaniu takýchto tabúľ.  Sme veľmi 

radi, že naša snaha nachádza pochopenie aj u starostov obcí, ktorí nám vychádzajú v ústrety a 

poskytujú nám jednak technickú a materiálnu pomoc pri osadení tabúľ, a tiež väčšinou 

uhradia finančné náklady, ktoré máme s ich výrobou. Cena jednej takej tabule nepresahuje 

150 Eur, pričom treba pripomenúť, že sa jedná o výrobné náklady (agátové drevo, farebná 

potlač na plechovej tabuli, povrchová úprava proti dažďu, grafické práce a podobne).  

V roku 2015 plánujeme osadiť tabule na ďalších hradiskách v našej doline a okolí. Veríme, že 

aj na základe našej práce vzbudíme u Vás záujem o dávnu históriu Marikovej a jej okolia a že 

navštívite tieto významné starobylé miesta, kde na Vás dýchne ich neopakovateľná zvláštna 

atmosféra.     

 JUDr. Peter Jenčík, riaditeľ OZ Hradiská  

 

 

  

Ako si vážime to, čo má slúžiť všetkým?  
Takto vyzerá oplotenie areálu Materskej školy a detského ihriska po tom, čo ho niekto prelieza. 

http://www.hradiska.sk/


 

 

 

   Silvester 
a Nový rok 2015 
Nový rok môžeme 

privítať spoločne 

v Kultúrnom dome v ti 

priateľov a známych. 

Obecný úrad poskytne 

sálu a Vy 

                

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 
Úradné hodiny a stránkové dni Obecného úradu 

Obecný úrad je otvorený v pracovné dni pondelok až piatok v čase úradných hodín. Stránkové 

dni pre občanov  boli zavedené z toho dôvodu, že Obecný úrad okrem vybavovania občanov 

plní ďalšie úlohy a kompetencie z nariadenia vyšších orgánov, ktoré súvisia so správou obce. 

Ďakujeme občanom, ktorí dodržiavajú stránkové dni a zároveň chceme podotknúť, že aj keď 

prišiel občan v nestránkový deň, vždy odišiel vybavený. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                                                      

V mesiaci september sme zrealizovali prere- 

zanie a vyzdravenie lipy pri kríži na  starom 

rom cintoríne. Tento zákrok výrazne prispe- 

je k zlepšeniu zdravia  lipy, predĺženiu jej 

životnosti, ale zároveň prispeje k zvýšeniu 

bezpečnosti  návštevníkov cintorína a ochra- 

ny hrobových miest nachádzajúcich sa v jej 

blízkosti.  

Pred sviatkom Všetkých  svätých sme zrea- 

lizovali renováciu drevených krížov na  no- 

vom i starom cintoríne, ktoré boli osadené 

ešte v rokoch 1930 a 1959. Renovácia spo- 

čívala v obnove driev krížov a náhrade pô- 

vodných kovových korpusov novými epoxi- 

dovými. V rámci ochrany hrobových miest 

si dovoľujeme upozorniť na dodržiavanie 

prevádzkového poriadku pohrebiska pri bu-

dovaní nových náhrobkov na hrobových 

miestach.                             Ing. Peter Šujak 

 

HARMONOGRAM  ZVOZU  PLASTOV  NA OBDOBIE  JANUÁR – JÚN 2015 

      7.1.;     2.2.;   2.3.;    7.4.;    4.5.;     3.6.;   
 

 

 

Pokračujeme v úprave 

a renovácii cintorína 

Úhrada miestnych daní a poplatkov 
Obec v zmysle Zákona č. 582/20004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov,  ukladá občanom platiť miestne dane 

a poplatky, ktoré sú obsiahnuté vo Všeobecne záväznom nariadení č. 1/2013 a Doplnku č. 1/2013 

k VZN č. 1/2013. Miestne dane a poplatky môže občan uhradiť viacerými spôsobmi – osobne na 

obecnom úrade, na účet obce bankovým prevodom,  prípadne priamym vkladom na účet obce.  

Pri výkone kontroly úhrady daní a poplatkov bolo zistené, že pri priamom vklade na účet obce 

občania neuhrádzajú poplatok za vklad, ktorý banka následne účtuje majiteľovi účtu, teda obci.  

Upozorňujeme občanov, že tento poplatok musí byť od vloženej sumy odpočítaný, čím vzniká 

daňovníkovi nedoplatok na miestnych daniach a poplatkoch.  

     Ing. Jana Gachová, hlavná kontrolórka obce 

Lekáreň   Heliantus  v  našej  obci 

bude   počas   vianočných sviatkov        

            otvorená nasledovne: 

Pondelok 22.12. 9.30 - 14.30 

Útorok 23.12. 8.00 - 13.30 

Pondelok 29.12. 9.30 – 14.30 

Útorok 30.12. 8.00 – 13.30 

Streda 31.12.   zatvorené 

Piatok 02.01.   zatvorené 

Pondelok 05.01. 13.00-15.00 

Streda 07.01.  8.00- 12.00 

       Silvester a Nový rok 2015 
 
           môžeme privítať spo-   
 ločne v kruhu  pria-  
 teľov a známych  v   
 v Kultúrnom dome. So 
  sebou treba priniesť 
     občerstvenie 
   a dobrú náladu 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kultúrne okienko 

 

  Jubilantom v 2. polroku 2014  

        srdečne blahoželáme! 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

                                     Pripravujeme  pre Vás.. .  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Nad 90 rokov 

Veronika Hákačová  91 rokov   č.d. 644 

Štefánia Palátová  91 rokov   č.d. 638 

Sidónia Prcúchová  91 rokov  č.d. 68 

Ondrej Šujak 93 rokov  č.d. 431 

Veronika Tobiášová 92 rokov  č.d. 676 

 

80 roční 

Bernardína Martikánová č.d. 123 

Ondrej Kucej  č.d. 622 

 

 

70 roční 

Anton Adamčík   č.d. 578 

Irena Opoldíková   č.d. 595 

Jozef Zábojník  č.d. 37 

 

60 roční 
František Dráček č.d. 237 

Štefan Duník  č.d. 796 

Ľubica Jenčíková  č.d. 244 

Oľga Lokšíková  č.d. 283 

Stanislav Melicherík č.d. 191 

Mária Melicheríková č.d. 702 

 

 
Október  Mesiac úcty k starším sme venovali našim najstarším spoluobčanom. 
V peknom počasí sa posedenia zúčastnili mnohí, a pri tónoch ľudových piesní si 
pospomínali na mladé roky. 

 

  

  

6. Marikovský ples 



 

 

 

 
                                                   „Vráťme harmonike život“ 

                                                                           
 2. ročník stretnutia heligonkárov a harmonikárov sa

 uskutočnil v  príjemnej a veselej atmosfére,   k čomu 

  prispeli účinkujúci, organizátori a tiež diváci.

 Toto   podujatie  je  veľmi  obľúbené  nielen   medzi 

  staršími, ale aj  mladšími, a to nám dáva záruku, že 

  tradície sa v našej obci uchovajú.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marikovská  zabíjačka    pre veľkých 
 

 

   

    

 

 

     6. december 2014 
 

 

Stretnutie s Mikulášom   pre malých 
 
      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Okrem prípravy tohto čarovného popoludnia  

Obecný úrad finančne prispieva aj na Miku- 

lášske balíčky do základnej a materskej školy. 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 


